



הסיוע האיראני לחמאס ולרצועת עזה, כפי שעולה מחומרי שלל שנתפסו ברצועת עזה

17 בנובמבר 2024

עיקרים

- ◀ **איראן מהווה את המשענת האסטרטגית העיקרית של חמאס מאז שנת 2014.** התמיכה של איראן כוללת סיוע צבאי (אמצעים והכשרה), סיוע כספי של מאות מיליוני דולרים להנהגת התנועה ולזרוע הצבאית שלה. בכירי חמאס הודו גם בפומבי למשטר בטהראן על הסיוע באמצעי לחימה שסייעו לפגוע בעומק ישראל.
- ◀ **מסמכים של חמאס שנתפסו על ידי כוחות צה"ל במסגרת התמרון ברצועת עזה במלחמת "חרבות ברזל" מספקים הצצה נדירה להיקף החדירה האיראנית לחמאס כחלק מבניית "ציר ההתנגדות" מול ישראל.** לצד התמיכה בהיבטים הצבאיים של פעילות חמאס, ההשפעה האיראנית באה לידי ביטוי גם בתמיכה בארגוני טרור נוספים ברצועת עזה ובמימון של מיזמים אזרחיים, חינוכיים ותרבותיים ברצועת עזה.
- ◀ **המסמכים גם מספקים מידע חדש על המעורבות האיראנית בהכנות לחמאס לקראת מתקפת ה-7 באוקטובר 2023, ובכלל זה התיאום מול חזבאללה והיערכות חמאס בזירה הלבנונית.**
- ◀ **מסמכי השלל מלמדים על תהליך אסטרטגי של האיראנים לבסס את דריסת הרגל וההשפעה על הנעשה בחמאס בפרט וברצועת עזה בכלל.** התהליך בוצע באמצעות מימון איראני נרחב, שחלקו הופנה לתוכניות אזרחיות, חיזוק הממד השיעי בחברה הסונית ברצועה (שיעיזציה), לצד השפעה על קבלת החלטות בחמאס באמצעות שליטה על מקורות פיננסיים ועל רכש משמעותי של אמצעי לחימה.¹

רקע: הסיוע האיראני לחמאס²

- ◀ **השתלטות חמאס על רצועת עזה בשנת 2007 הובילה את התנועה להסתמך על איראן כמשענת אסטרטגית שתסייע לה בהתעצמות צבאית כדי להמשיך במאבק החמוש נגד ישראל ובתמיכה פוליטית ומדינית כדי לבסס את שלטונה ברצועה.** עבור איראן, הידוק היחסים עם חמאס נועד להגביר את מעורבותה בזירה הפלסטינית ולבנות שלוחה שלה בקו הלחימה הראשון נגד ישראל.
- ◀ **לאחר פרוץ מלחמת האזרחים בסוריה בשנת 2011, נפגעו היחסים בין חמאס לבין איראן בשל תמיכת התנועה במתנגדי משטרו של הנשיא בשאר אלעסד, שזכה לתמיכה איראנית.** אולם מבצע "צוק איתן" בקיץ 2014 סיפק הזדמנות לאיראן לשקם את יחסיה עם חמאס, שנזקקה בעצמה מחדש לתמיכה האיראנית בעקבות הפגיעות שספגה במהלך המבצע ולנכוח הפלת שלטון האחים המוסלמים במצרים בקיץ 2013.

¹ מסמכי השלל המוצגים במחקר זה הינם עותק זהה של המסמכים המקוריים שנתפסו ברצועת עזה.

² להרחבה, ראו מחקר של מרכז המידע מ-28 באוקטובר 2023: "מלחמת 'חרבות ברזל' - התפתחות שיתוף הפעולה בין איראן, חמאס וחזבאללה"; מחקר של מרכז המידע מ-9 בינואר 2024: "ההתייחסויות בתקשורת האיראנית לסיוע צבאי, שאיראן העבירה בעבר לחמאס".

בביתרם של אסמאעיל הניה לראש הלשכה המדינית של חמאס ושל יחיא אלסנואר לראש הלשכה המדינית ברצועת עזה בשנת 2017 סייעה להדק את היחסים בין התנועה לבין איראן מאחר ששני האישים ראו חשיבות אסטרטגית בחיזוק הקשר עם טהראן ועם חברות "ציר ההתנגדות".

מאז שנת 2007, ובמיוחד בעשור האחרון, נהנתה חמאס מתמיכה צבאית איראנית מסיבית שבאה לידי ביטוי באספקת אמצעי לחימה (אמל"ח) איראניים, אימון פעיליה באיראן, העברה של ידע ויכולות איראניות דרך צירים שונים לרצועת עזה וליהודה ושומרון, וכן תמיכה כלכלית נרחבת. מפקד כוח קדס לשעבר, קאסם סלימאני, שנהרג בתקיפה אמריקאית בעיראק בינואר 2020, נחשב למי שביסס את הסיוע הצבאי לחמאס, בעיקר בתחום הרקטות והמנהרות, וגם כיום מוביל כוח קדס את הקשר הצבאי בין הצדדים.

בשנים האחרונות, התבטאו בכירים בחמאס באופן פומבי לגבי חשיבות הסיוע האיראני לתנועה, בעיקר בתחום הצבאי. להלן דוגמאות בולטות:

בנובמבר 2018, אמר עלי ברכה, ששימש נציג חמאס בלבנון, כי איראן היא המדינה היחידה התומכת ב"התנגדות" הפלסטינית בכסף ובנשק. לדבריו, פעילי חמאס עשו שימוש ברוב מאגר הרקטות שלהם במהלך מבצע "צוק איתן", וכי לאחר המבצע, איראן הייתה הגורם היחיד שתמך בהם בכסף כדי שיוכלו לייצר מחדש רקטות ולרכוש נשק וציוד (ערוץ הלוויין אלנ'ג' בא', 23 בנובמבר 2018).

במאי 2019, במסגרת אירועי "יום ירושלים העולמי", אמר אלסנואר כי איראן סיפקה ל"התנגדות" את הטילים שאפשרו לפגוע בבאר שבע ובתל אביב כבר בעימותים ב-2012 (מבצע "עמוד ענן") ו-2014 ("צוק איתן"). לדבריו, מדינות ערב נטשו את "ההתנגדות" הפלסטינית, וללא הסיוע האיראני, היא לא הייתה מצליחה להשיג את היכולות המתקדמות שלה (אלמיאדין, 30 במאי 2019).

בתום מבצע "שומר החומות" במאי 2021, הודה אסמאעיל הניה, ראש הלשכה המדינית של חמאס, לאיראן על תמיכתה בנשק ובכסף (אלשרק, 21 במאי 2021).

העברות כספים להנהגת חמאס

אחד מכלי הסיוע המרכזיים של איראן לחמאס היה העברות קבועות של כספים עבור הנהגת חמאס ברצועת עזה והנהגת חמאס-חוץ בקטר. ממסמכי השלל עולה כי מאז יולי 2014, העבירה איראן באופן שוטף מיליוני דולרים לידי הזרוע הצבאית של חמאס.

במסמך מ-30 ביולי 2020, החתום על ידי אבו אלברא' (סגן ראש הזרוע הצבאית של חמאס, מרואן עיסא)³ ומופנה לאבו אבראהים (ראש הלשכה המדינית של חמאס ברצועת עזה, יחיא אלסנואר),⁴ מפורטות העברות הכספים מאיראן לחמאס. מהמסמך עולה כי בין יולי 2014 ליולי 2020, העבירה איראן 154 מיליון דולר לזרוע הצבאית. בין השנים 2017 ל-2018, נעצרו העברות הכספים, יתכן שעל רקע המשבר ביחסים בין חמאס לבין איראן בשל התחממות היחסים בין התנועה לבין הסעודים בעקבות תמיכת חמאס בלגיטימיות של נשיא תימן,

³ נהרג בתקיפה ישראלית במרץ 2024.

⁴ אלסנואר, שמונה באוגוסט 2024 לראש הלשכה המדינית של חמאס, נהרג בפעילות צה"ל ב-16 באוקטובר 2024. להרחבה, ראו מחקר של מרכז המידע מ-20 באוקטובר 2024: "[הריגת מנהיג חמאס יחיא אלסנואר – תגובות ומשמעויות](#)".

מנצור האדי, לאחר השתלטות החות'ים על הבירה צנעא' וחלקים גדולים במדינה. העברות הכספים לזרוע הצבאית התחדשו ב-2019, כאשר בניגוד לשנים הקודמות, הפעם צוינו במסמך גם כספים שהועברו ישירות לידיו של יחיא אלסנאר.

האח היקר/ אבו אבראהים

מצורפת טבלה של תשלומים פיננסיים שהתקבלו מאיראן
בתקופה שבין (2014-2020)

מס'	התאריך	הסכום	הערות
43	18-8-2019	5 מיליון \$	1 מיליון לידי אבו אבראהים
44	14-11-2019	5 מיליון \$	1 מיליון לידי אבו אבראהים
45	2-12-2019	5 מיליון \$	1 מיליון לידי אבו אבראהים
46	26-12-2012	5 מיליון \$	1 מיליון ליד של אבו אבראהים
סה"כ לשנת 2019			
47	11-3-2020	4 מיליון \$	800 אלף לידי אבו אבראהים
48	13-5-2020	3 מיליון \$	600 אלף דולר לידי אבו אבראהים. מתוכם 100 אלף ללוחמי ג'האד עניים
49	6-7-2020	5 מיליון \$	1 מיליון לידי אבו אבראהים
סה"כ לשנת 2020 עד עכשיו		12 מיליון \$	

אח"ך/א.אלבראא'

30/7/2020

بسم الله الرحمن الرحيم

الأخ الحبيب / أخو إبراهيم حفظه الله

تحية طيبة ، فالسلام عليكم ورحمة الله وبركاته ... وبعد :

مرفق جدول بالدفعات المالية المستلمة من طرف إيران
في الفترة ما بين (٢٠١٤-٢٠٢٠) م

م	التاريخ	المبلغ	ملاحظات
٤٣	٢٠١٩-٨-١٨	٥ مليون \$	١ مليون ليد أبو إبراهيم
٤٤	٢٠١٩-١١-١٤	٥ مليون \$	١ مليون ليد أبو إبراهيم
٤٥	٢٠١٩-١٢-٢	٥ مليون \$	١ مليون ليد أبو إبراهيم
٤٦	٢٠١٩-١٢-٢٦	٥ مليون \$	١ مليون ليد أبو إبراهيم
إجمالي عام ٢٠١٩ م		٤٢ مليون \$	
٤٧	٢٠٢٠-٣-١١	٤ مليون \$	٨٠٠ ألف ليد أبو إبراهيم
٤٨	٢٠٢٠-٥-١٣	٣ مليون \$	٦٠٠ ألف ليد أبو إبراهيم منها ١٠٠ ألف للفرقة المجاهدين
٤٩	٢٠٢٠-٧-٦	٥ مليون \$	١ مليون ليد أبو إبراهيم
إجمالي ٢٠٢٠ حتى الآن		١٢ مليون \$	

وبارك الله فيكم ...

أخوك / أ. البراء

٢٠٢٠/٧/٣٠ م

מסמך שלל 1: טבלת העברת התשלומים מאיראן לחמאס⁵

⁵ לקריאת מסמך השלל המלא (קישור למסמך 1). הקטע המתורגם מסומן בריבוע אדום.

❖ הסיוע הכספי העניק לאיראן יכולת השפעה על תהליכי קבלת ההחלטות בחמאס. דוגמה לכך הייתה הפעלת הלחץ על חמאס, כחלק מבניית "ציר ההתנגדות", לחדש את היחסים עם סוריה בספטמבר 2022, אחרי יותר מעשור של מתיחות בין הצדדים על רקע תמיכת חמאס באופוזיציה למשטר אסד בתחילת מלחמת האזרחים. הסוגייה עוררה חילוקי דעות בתוך הנהגת חמאס, אולם האיראנים הפעילו מנופי לחץ כלכליים משמעותיים שהובילו להיענות חמאס לדרישה האיראנית ולחידוש היחסים עם סוריה.

❖ לפי מסמך מ-24 בספטמבר 2022, שנמצא ברשותו של יחיא אלסנואר, הוא קיבל עדכון מאסמאעיל הניה (אבו אלעבד) על מהלך הדיאלוג עם האיראנים סביב נושא המו"מ עם סוריה, ובעיקר על ההחלטה לחדש את המימון לתנועה לאחר שאימצו את גישת האיראנים להתפייסות עם הסורים.

2. המצב הפיננסי:

רע מאד, והאחים האיראנים הפסיקו לשלם לי במשך כארבעה חודשים, ולפני כמה ימים הם שלחו רק ארבעה מיליון דולר. יש לציין ששני התשלומים שחולקו בחודשיים האחרונים, אחד מתורכיה והאחר מקטר, נעשו אחרי מאמצים גדולים שעשיתי בקרב שני הצדדים, ודרך אגב, קטר רק שלמה לנו תשלום אחד בשנת 2022, וכל זה משתקף בתדמית של הנהגת התנועה והיו"ר שלה ובתיקים הבסיסיים, במיוחד תיק אלקסאם, האסירים, השהידים ותקציבי האזורים והמשרדים המרכזיים. לכן, אנחנו רוצים לשותף פעולה כדי להתגבר על המבחן הזה, ולסייע לאלקסאם ממה שחאג' רמז'אן⁶ שולח ישירות ובכך נצמצם את הסיוע הזעום שאנו מקבלים. יהי רצון שאללה יעניק הצלחה וידיך בדרך הישר אחיכם / אבו אלעבד

2. الوضع المالي:

مساءً جداً والأخوة الإيرانيين متوقفون عن الدفعات لي من أربعة أشهر تقريباً وأرسلوا قبل أيام مبلغ أربعة ملايين دولار فقط، علمًا بأن دفعتي الشهرين الماضيين التي تم صرفهما واحدة من تركيا والأخرى من قطر، وتمت بعد جهد جهيد بذلته مع الطرفين، وبالمناصفة قطر لم ترسل لنا إلا دفعة واحدة طيلة عام ٢٠٢٢ م. وكل ذلك ينعكس على صورة قيادة الحركة ورئيسها وعلى الملفات الأساسية وخاصة ملف القسم والأسرى والشهداء وميزانيات الأقاليم والمكاتب المركزية. ولذلك نريد أن نتعاون في تجاوز هذه المحنة وبحيث أن نغطي للقسم من خلال ما يرسله الحاج رمضان مباشرة ونسجل بعضها ونخفف بذلك عن المبلغ الصحيح الذي يصلنا. والله الموفق والهادي إلى سواء السبيل
أخوكم/أبو العبد

מסמך שלל 2: מסמך מאסמאעיל הניה ליחיא אלסנואר, 24 בספטמבר 2022⁷

⁶ ראש ענף (רע"ן) "פלסטין" בכוח קדס, האחראי על העברת הסיוע האיראני לחמאס.

⁷ לקריאת מסמך השלל המלא (קישור למסמך 2). הקטע המתורגם מסומן בריבוע אדום.

◀ לאיראנים הייתה השפעה רבה גם על אופן חלוקת הכספים שהעבירו לידי חמאס. בהתכתבות של אסמאעיל הניה (אבו אלעבד) עם חאג' רמז'אן, הודה הניה על העברה של חמישה מיליון דולר לתנועה. במקביל, הוא ביקש מחאג' רמז'אן הנחיות כיצד לחלק את הכסף, תוך רמיזה שיאשרו גם לו לקבל חלק מהתקציב.

- באשר למצב הכלכלי, אני מודה לך על הקצאת סכום של חמישה מיליון דולר כדי להגיע למטרה, ואני מבקש שתנחה אותי מה לשלוח לאחים בעזה בהתאם למה שצינית לאח אבו אסאמה,⁸ וזו סוגיה חשובה שאינה נסתרת ממך, ואני תומך מאד בכל מה שמגיע לאחים בעזה, אבל העניין הזה קשור לאחריות של היו"ר וכיצד לחלק את הסכומים באופן שאינו פוגע בתועלת שאנחנו רוצים עבור עזה.

אני מקווה שתואיל להעביר סכום של חמישה מיליון לאח שאדי⁹ שנמצא אתך בבירות (ומה שידוע לך).

מבקש מאלוהים הכל יכול להגדיל את חסדך

אחים/

אבו אלעבד

- أما بالنسبة للوضع المالي: فأشكركم على تخصيص مبلغ خمسة ملايين دولار لتصل ظرفي، وكان بودي أن تعلمني ماذا أرسل للأخوة في غزة حسب ما ذكرتم للأخ أبو أسامة وهذا أمر مهم ولا يخفى عليك، وإنني أؤيد بشدة كل ما يصل للأخوة في غزة ولكن الأمر يتعلق بمسئولية الرئيس وكيفية رصد المبالغ بما لا يضر بالفائدة التي نريدها لغزة.

وأرجو التكرم بتسليم مبلغ (٥) الخمسة ملايين للأخ شادي المتواجد طرفكم في بيروت (والمعروف لديكم).

سائلاً المولى سبحانه أن يزيدكم من فضله

أخوكم/

أبو العبد

מסמך שלל 3: התכתבות של אסמאעיל הניה עם חאג' רמז'אן, 24 בספטמבר 2022¹⁰

◀ ממסמכי השלל עולה כי לאורך השנים נתגלעו אי סדרים משמעותיים בחלוקת הכספים האיראניים לחמאס. ניתן להעריך כי הנהגת חמאס ככל הנראה העלימה חלק מהכספים האיראניים לכיסיה או למטרותיה. לאחר מבצע "חרב ירושלים" (מבצע "שומר החומות" במאי 2021), העבירו האיראנים לחמאס סיוע מיוחד של 75 מיליון דולר. הכסף חולק בין הזרוע הצבאית לבין הנהגת חמאס בחו"ל, אך במסמך בכתב יד ששלח אבו אלברא' (מרואן עיסא) לאלסנאר, ככל הנראה בנובמבר 2021, הוא ציין כי בפועל כי חלק מהכסף נעלם בדרך ולא ברור היכן הוא.

הסכום שהתקבל הוא 58 מיליון דולר מתוך זה שלחנו לכם 27.5 מיליון דולר ולמנגנון 30.5 מיליון דולר. לפי החישוב של האח אבו אלעבד הגיעו אלינו סך של 68 מיליון. האח אבו אלעבד לקח בחשבון סכום של 5 מיליון דולר שהגיעו מחאג' רמז'אן בתאריך 8 ביוני 2021. הסכום הזה הגיע אלינו ישירות מחאג' רמז'אן ונלקח בחשבון במסגרת הסכומים המוקצבים. בנוסף הגיע אלינו סכום של 5 מיליון דולר ישירות מחאג' רמז'אן בתאריך 7 ביולי 2021 שגם הוא נכנס לחישוב (וזאת בעיה גדולה). יש לציין שאנחנו לקחנו מהסכום הזה 8 מיליון, ושלחנו אליך 2 מיליון שהם 20 אחוז.

⁸ סגן ראש הלשכה המדינית של חמאס ברצועת עזה, ח'ליל אלחיה.

⁹ זהותו לא ידועה, ייתכן שמדובר באיש חמאס שנמצא בלבנון.

¹⁰ לקריאת מסמך השלל המלא ([קישור למסמך 3](#)). הקטע המתורגם מסומן בריבוע אדום.



בכירי ההנהגה האיראנית, בהובלתו של המנהיג עלי ח'אמנהאי, טענו כי לא ידעו מראש על העיתוי של מתקפת חמאס ב-7 באוקטובר 2023. ממסמכי השלל לא ניתן לאמת את הטענה בדבר ידיעתה של איראן לגבי מועד הביצוע, אולם הם מעידים כי חמאס תיאמה עם איראן במשך כשנתיים את ההיערכות למבצע אסטרטגי נגד ישראל, כאשר ההנהגות של חמאס, חזבאללה ואיראן נערכו הן ברמה האסטרטגית והן ברמה הטקטית לאירוע מכונן מול ישראל.

ממכתב שהעביר מרואן עיסא ליחיא אלסנואר ולסגן ראש הלשכה המדינית של חמאס ברצועה עזה, ח'ליל אלחיה, ב-18 דצמבר 2022, עולה כי הושגה הסכמה בין חמאס לאיראן על תקציב מיוחד של שבעה מיליון דולר לחודש לאורך השנה כדי להתכונן לעימות עם ישראל, כאשר אבו אסאמה (ח'ליל אלחיה) צריך לדרוש מהאיראנים מקדמה מיידית של שלושה חודשי תשלום. המסמך עסק בהרחבה גם בסוגיית הברחות האמל"ח מאיראן לרצועת, כחלק מההערכות למערכה. בין השאר, צוין כי חמאס הציגה דרכי הברחת אמל"ח מתימן, באמצעות רשת מבריחים שהיא סומכת עליה לחלוטין, ואף הוזכר סיכום עם האיראנים על הברחה באמצעות צוללת.

¹¹ לקריאת מסמך השלל המלא **(קישור למסמך 4)**. הקטע המתורגם מסומן בריבוע אדום.

- تم التأكيد أنه في إطار هذا العرض والتوجه الإستراتيجي الأصيل أن نتفق مع الإخوة في إيران أن يتم اعتماد دعم مالي كحد أدنى (٧ مليون) شهرياً على مدار العام للنفوس والاستعداد لمثل هذه المواجهات بشكل مريح ، وجيد أن يطلب الأخ أبو أسامة أن يتم إرسال مبلغ مقدم لـ ٣ أو ٤ شهور مثلاً مقدماً في أول الدفعات لتسريع وتيرة الاستعداد والجهوزية طرفنا .

מסמך שלל 5: מכתב מעיסא לאלסנאר ולאלחיה, 18 בדצמבר 2022¹²

הכשרת לוחמים

איראן הייתה מעורבת בהכשרה ייחודית של לוחמי חמאס לשימוש בכלי טיס בלתי מאוישים (כטב"מים) נגד ישראל. חמאס הפעילה יחידה ייחודית בשם "יחידת הצל", שכללה לוחמים מובחרים ביותר של הזרוע הצבאית ופעלה בפיקוח מלא של אלסנאר. לוחמים של היחידה נשלחו בחשאי לאיראן לצורך אימונים מתקדמים, תוך דגש שמדובר בשיתוף פעולה חשאי בין איראן לחמאס לביצוע פיגועים נגד ישראל.

"קיבלנו ממקורותינו הסודיים לגבי ארבעה אנשים השייכים ל"יחידת הצל" בגודי אלקסאם, שהוברחו מתוך רצועת עזה לתורכיה, ולפי המידע המאומת, האנשים יוברחו לאיראן כדי לעבור אימון מיוחד ברמה הגבוהה ביותר להטסת כטב"מים צבאיים, והמידע אושר שהם עוזבו את רצועת עזה ב-18 בנובמבר 2019".

* مما وردنا من مصادرنا السرية حول مجموعة مكونة من أربع أشخاص تتبع لكتائب القسام في وحدة الظل ، حيث تم إخراجهم من قطاع غزة الى تركيا ، وحسب ما أكدت المعلومات أن الأشخاص سوف يتم تهريبهم بعدها الى إيران للخضوع لدورة خاصة على اعلى مستوى في الطيران المسير العسكري ، وأكدت المعلومات أنهم خرجوا من قطاع غزة بتاريخ 2019/11/18 .

"מקורותינו דיווחו כי המשימה הזו הגיעה עם הנחיות סודיות ממשמרות המהפכה האיראניים, כדי לפתח את היכולות של חברי העילית של גודי אלקסאם ברצועת עזה, ויש לציין כי קורס זה מגיע במסגרת תיאום סודי בין איראן לבין גודי אלקסאם, לצורך שימוש במשימות מיוחדות של חבלה וטרור נגד הצבא הישראלי"

¹² לקריאת מסמך השלל המלא (קישור למסמך 5). הקטע המתורגם מסומן בריבוע אדום.

* **حيث رصدت مصادرنا أن تلك المهمة جانت بتعليمات سرية من قبل الحرس الثوري الإيراني ، لتطوير قدرات أفراد نخبة كتائب القسام في قطاع غزة ، علماً أن تلك الدورة تأتي في إطار التنسيق السري بين إيران وكتائب القسام ، حيث سيتم إستخدامهم في المهام الخاصة التخريبية والإرهابية ضد الجيش الإسرائيلي .**

מסמך שלל 6: תכתובת על יציאת לוחמי חמאס לאיראן (תאריך וכותבים לא ידועים)¹³

הקמת תשתית בלבנון

ממסמכי השלל עולה גם כי סוכם בין חמאס לבין האיראנים על הקמת תשתית של חמאס בלבנון.¹⁴ ב-22 במאי 2022, שלח אבו אלוליד (ח'אלד משעל) מכתב לאבו אלבראא' (מרואן עיסא), בו עדכן על פגישתו עם חאג' רמז'אן, במהלכה סיכמו על הקמת הפרויקט הפלסטיני בלבנון לטובת שחרור "פלסטין". לפי הסיכום, בשלב הראשון, ייקלטו בלבנון אלפיים לוחמי חמאס, במגמה להרחיב את ההיקף לעשרת אלפים לוחמים. עוד סוכם כי חמאס תחבור לכח רצ'ואן של חזבאללה ותפעל אך ורק על פי הנחיותיו; חמאס תהיה אחראית על גיוס פעילים מתוך האוכלוסייה הסונית בלבנון; איראן תממן את הפעילות של חמאס בלבנון, את האימונים ואת ההתחמשות.

5. בתשובה לשאלתי לגבי המספרים שהנסיבות שלך מאפשרות לכלול בפרויקט, הוא אמר: כמה יותר שתוצה, אנחנו מוכנים להכיל 2,000 לוחמים. (סגנו אמר לי שההחלטה שלנו היא 2,000 לוחמים).
6. בתשובה לשאלתי לגבי המשימות הצפויות, אנו רואים שיש שתי משימות עיקריות: אם יתרחש קרב משותף, וכוח אלרצ'ואן יתבקש לתקוף, כוח חמאס יהיה בחזית המתקפה. אם מתרחשות נסיבות דומות לקרב סיף אלקודס (מבצע "שומר החומות"), תבוצענה פעולות השפעה עצמאיות, כלומר קבוצות מאלקסאם ישפיעו ואנחנו רק נעזור להן. זה אומר שהם לא רוצים לבנות מערכת טילים, או כטב"מים, או להחזיק בנשק נגד שריון, כמו קורנט ואחרים.

5. رداً على سؤالي حول الأعداد الممكنة ان يسمح طرفكم باستيعابها في المشروع، قال: قد ما بديكم، جاهزون لاستيعاب 2000 مقاتل. (كان نائبه قال لي قرارنا 2000 مقاتل).
6. رداً على سؤالي حول المهام المأمولة، نرى أن هناك مهمتين رئيسيتين، هما: إذا حصلت معركة مشتركة، وطلب من قوة الرضوان الهجوم، تكون القوة الحماسية في طبيعة الهجوم. وإذا حصلت ظروف شبيهة بمعركة سيف القدس القيام بأعمال نفوذية مستقلة، بمعنى تقوم مجموعات من القسام بالنفوذ ونحن نساعدهم فقط. وهذا معناه عدم رغبتهم في بناء منظومة صاروخية، أو مسيرات، أو امتلاك أسلحة دروع كالكورنيت وغيرها، وهذا ما سمعته من الأخ أبو رقية قبل خمسة أشهر. لكنني لم أبادر بسؤال الحج رمضان عما سكت عنه (الصواريخ والمسيرات وغيرها) حتى لا يبادرني بالرفض ونصبح مخالفين للاتفاق حال استخدمناها فيما بعد.

מסמך שלל 7: מכתב של ח'אלד משעל למרואן עיסא, 22 במאי 2022¹⁵

¹³ לקריאת מסמך השלל המלא ([קישור למסמך 6](#)). הקטע המתורגם מסומן בריבוע אדום.

¹⁴ להרחבה, ראו מחקר של מרכז המידע מ-29 באוגוסט 2024: "הארגונים הפועלים לצד חזבאללה בלבנון בלחימה נגד ישראל".

¹⁵ לקריאת מסמך השלל המלא ([קישור למסמך 7](#)). הקטע המתורגם מסומן בריבוע אדום.

לגבי בניית כוח בלבנון:

- העמדה בעניין זה, שהייתה נתונה לוויכוח פנימי מזה זמן רב, נבחנה - ועד כה לא הייתה שום פריצת דרך או התקדמות, בין אם עם האחים בחו"ל ולא עם המפלגה (חזבאללה) והמשמרות (המהפכה).

-הוסכם והוחלט לאמץ את הדברים הבאים:

ללכת בשני נתיבים; הראשון הוא לשים קץ למצב המחלוקת ולהודיע לאחים בחו"ל באמצעות האח אבו אלעבד שעדיף לתת לאזור את הסמכות לעבוד עם המשמרות בהסתמך על המנגנון שהיה קיים קודם לכן - ברמה הנמוכה ביותר שהוצגה לנו, כאשר המשרד המרכזי (בלבנון) מבצע מטרות ברורות עבור העבודות בחו"ל כדי להשיג משימות ועבודות שקשורות אליהם, כמו ייצור צבאי של מילים וכטב"מים, אימונים עם חזבאללה, כמו גם את האפשרות לעצמאות בזירה (סוריה - דרעה - גולן - אזורים שאינם בשליטת המשמר) כדי להיערך לשלבים עתידיים, ואנחנו מאשרים שנעשה כמיטב יכולתנו לשמור על אורה טובה בינינו לבין חזבאללה ומשמרות המהפכה.

- הדרך השנייה: אנחנו מסתמכים על האח עמאר באמצעות המערך שנמצא בידיו כעת, כמו גם לפתח את המערך הזה עם חזבאללה ומשמרות המהפכה, בנוסף להגדלת מרחב העבודה עם מרכיבים נוספים בלבנון (כגון התנועה האסלאמית) כדי שההרכבים הללו יהיו מוכנים לעבודה עתידית, בהסכמה עם חזבאללה ומשמרות המהפכה ועם חמאס (לבנון), כדי שלא יכנס לתהליך של מחלוקת פנימית עם מרחב חו"ל, אם זה ייחשף, ולמרות שזו זכותנו כמובן לשמור על רמה גבוהה של סודיות בעניין זה מול חזבאללה.

יخصوص، بناء القوة في لبنان:

- تم استعراض الموقف من هذا الأمر الذي طال التداول الداخلي فيه – وحتى الآن لم يحصل خرق أو تقدم؛ سواء مع الإخوة في الخارج أو مع الحزب والحرس.
- تم الاتفاق وتبني الآلية التالية :-
- أن نسير في مسارين؛ الأول أن ننهي حالة الجدل ونبلغ الإخوة في الخارج من خلال الأخ أبو العبد أنه من الأفضل أن نعطي الإقليم صلاحية العمل مع الحرس بالآلية التي كانت موجودة سابقاً – في حدها الأدنى المعروض لنا مع أن يقوم المكتب المركزي بعمل تكليفات واضحة لأشغال الخارج لإنجاز تلك المهام والأعمال المناطة بهم، مثل التصنيع العسكري – للصواريخ والمسيرات، والتدريب الحالي القائم مع الحزب، وكذلك إمكانية استغلال ساحة (سوريا – درعا + الجولان – المناطق التي لا يسيطر عليها النظام) من أجل الجهوية لمراحل مستقبلية، ونؤكد أننا سنعمل جهدنا من أجل أن تبقى الأجواء مستقرة بينهم وبين الإخوة في الحزب والحرس.
- المسار الثاني: أن نعتمد الأخ عمار من خلال التشكيل القائم بين يديه الآن، وكذلك تطوير هذا التشكيل مع الحزب والحرس، إلى جانب زيادة مساحة العمل مع مكونات أخرى من لبنان (مثل الحركة الإسلامية) بحيث تكون هذه التشكيلات جاهزة للعمل المستقبلي بالتوافق مع الحزب والحرس من غير حماس (لبنان) حتى لا ندخل في عملية جدل داخلي مع إقليم الخارج، في حال تكشف ذلك مع أن هذا حقنا، طبعاً الأصل أن نحافظ على درجة عالية من السرية تجاه هذا الأمر مع الحزب + الأخ عمار، بحيث تكون هذه التشكيلات قوة ضاربة لنا.

מסמך שלל 8: מכתב מעיסא לאלסנאר ולאלחיה, 18 בדצמבר 2022¹⁶

¹⁶ לקריאת מסמך השלל המלא ([קישור למסמך 8](#)). הקטע המתורגם מסומן בריבוע אדום.

הפעלה ישירה של פעילי חמאס לביצוע פיגועים

במסגרת ההשפעה האיראנית על חמאס, גייסו משמרות המהפכה פעילים בתוך חמאס ושלחו אותם לבצע פיגועי טרור. אחד ממסמכי השלל עסק במחמוד עבד אלכרים סעיד כרם, יליד 1973, שהתקבל לגבי מידע כי הוא הופעל ישירות על ידי משמרות המהפכה, יצא מרצועת עזה דרך המנהרות לפי הנחיית האיראנים וביצע פיגוע טרור נגד המצרים. ייתכן שמדובר בפיגוע שבוצע על ידי דאעש נגד מחנה של צבא מצרים ליד הכפר ראבעה, שממערב לבא'ר אלעבד (כשלושים ק"מ מתעלת סואץ) ביולי 2020. לפי הודעת קבלת האחריות של דאעש, שתאמה את דיווחי כלי התקשורת הערביים, נהרגו בתקיפה ארבעים מאנשי כוחות הביטחון המצרים ונפצעו למעלה משישים. בהמשך השתלטו פעילי דאעש על ארבעה כפרים הסמוכים למקום ההתקפה והתעמתו עם אנשי כוחות הביטחון המצרים.

"אנחנו מבטיחים לכם שפעולות הטרור והחתרנות שלו ממומנים על ידי משמרות המהפכה האיראניים. יש מידע מאומת שלפני שנתיים הוא היה נוכח בחצי האי סיני דרך המנהרות שמתחת לאדמות רפיח כדי לבצע פעולות טרור נגד הצבא המצרי עם הנחיות איראניות ישירות וסודיות"

* ونؤكد لكم أنه يتم تمويل عملياته الإرهابية والتخريبية من قبل الحرس الثوري الإيراني ، أكدت المعلومات أنه قبل عامين كان متواجد في شبه جزيرة سيناء عن طريق الأنفاق الموجودة تحت أراضي رفح لتنفيذ عمليات إرهابية ضد الجيش المصرية بتعليمات مباشرة وسرية إيرانية .

מסמך שלל 9: מזכר על מחמוד עבד אלכרים סעיד כרם (לא ידוע מי כתב ומתי, ההערכה שנכתב לאחר שנת 2020)¹⁷

מימון סטודנטים מחמאס ללימודים באיראן

איראן משקיעה מאמצים להשיג השפעה בקרב סטודנטים מוסלמים ברחבי העולם, מתוך ראייה שמדובר במאגר אנושי מעולה לטובת קידום האינטרסים המהפכניים שלה. במסגרת זו, הסטודנטים לומדים את השפה הפרסית, את המורשת השיעית ואת תולדות המהפכה האיראנית. לאוניברסיטאות באיראן יש תפקיד מרכזי בתהליך, במסגרתו הן מכשירות אלפי צעירים שיעים ילידי אירופה לשמש כפעילי טרור והסברה.

ממסמכי השלל עולה כי איראן גיבשה תוכנית שנתית קבועה לשליחת סטודנטים מחמאס ללימודים במוסדות להשכלה גבוהה באיראן. האיראנים חילקו מלגות ללימודים באיראן במקצועות של מחשבים, פרסית ומדעי המדינה וכן במדעים צבאיים. לפי מסמך מספטמבר 2019, ניתנו הקצאות לכל אחת מחטיבות חמאס למשלוח לוחמים ללימודים באיראן, מתואר ראשון ועד דוקטורט.

¹⁷ לקריאת מסמך השלל המלא ([קישור למסמך 9](#)). הקטע המתורגם מסומן בריבוע אדום.

09/09/2019

האחים היקרים/ מנהיגי הגדודים "ישמור אתכם אללה"

הנושא/ מלגות באיראן

ראשית, אנחנו מבקשים מאללה שיעניק לכם בריאות טובה ורווחה, ויסייע לכם וידריך את דרככם בנתיב האמת. ביחס לנושא לעיל, בהתבסס על המשימה של המועצה הכללית מתאריך 28/08/2019 להקים ועדת מודיעין ומשאבי אנוש כדי לפתח את החזון ביחס למלגות לימוד באיראן. הפגישה נערכה והוסכם כדלקמן:

1. בחירת (12) אחים שילמדו לתואר ראשון.

2. בחירת (4) אחים שילמדו לתואר שני.

3. בחירת שני (2) אחים שילמדו לדוקטורט.

זאת בתחומים הבאים (הנדסת מחשבים, תכנות, לימודי פרסית, מדע המדינה, כוחות ימיים מיוחדים, או כל מומחיות אחרת שדורשת צוות והתמחויות).

לכן, נדרש מכל צוות חטיבתי:

1. למנות (5) אחים עם ציון של לא פחות מ-80% בתיכון ללימודים לתואר ראשון.

2. למנות אח ללימודי תואר שני,

למנות אח ללימודי דוקטורט.

זה מתוך ההתמחויות שצוינו קודם לכן.

הערה: ועדת ראיונות תיערך כדי לבחור את המספר הנדרש של מועמדים.

אחים

אבו אבראהים



מסמך שלל 10: מזכר של אבו אבראהים ממחלקת משאבי אנוש של הזרוע הצבאית של חמאס למפקדי הגדודים,

9 בספטמבר 2019¹⁸

¹⁸ לקריאת מסמך השלל המלא [\(קישור למסמך 10\)](#). הקטע המתורגם מסומן בריבוע אדום.

האיראנים דאגו לממן לא רק את הלימודים של הסטודנטים מחמאס, אלא את כל הלוגיסטיקה שמסביב, כולל דמי כיס לסטודנטים. במשרד החלפנות חרזאללה, ששימש כאחד החלפנים המרכזיים של חמאס ברצועת עזה, נמצאו העברות כספים מאיראן לפעילי חמאס, כולם היו סטודנטים באיראן. כמו כן, נמצאו שטרות של כספים איראניים, שככל הנראה היו שייכים לסטודנטים מחמאס שחזרו מאיראן וביקשו להמיר שטרות איראנים שנותרו ברשותם. משרד החלפנות חרזאללה העביר תשלומים גם למשרד התיירות משתהא, ככל הנראה בבעלותו של רוחי משתהא, שעמד בראש הזרוע האזרחית של החמאס ברצועת עזה.¹⁹ סוכנות התיירות הייתה אחראית על הטסתם של הסטודנטים לאיראן והשבתם.

יעד תשלום: חרזאללה
הזמנת תשלום: 32093922
תאריך תשלום: 27 ביוני 2015
שם המוטב: מיסרה מאהר פרואנה
שם הסניף: עזה/אלבלד
סכום ההעברה: 1,550.00 אלף חמש מאות וחמישים דולר אמריקאי
שם השולח: כפאח עטיה אחמד אלקנאן

شركة حرس الله للتحويلات شارع النصر/الشيخ رضوان شارع النصر مقابل بنك فلسطين 2859594	XpressRemit Money Transfer للتحويل السريع	جهة الدفع: HERZALLA رمز أمر الدفع: 32093922 تاريخ الدفع: 2015/06/27
وصل إسلام		
اسم المستفيد: منيرة ماهر فروانة اسم القرع: عزاء/البلد-Balad مبلغ الحوالة: 1550.000 ألف وخمسمائة وخمسون دولار أمريكي اسم المرسل: كفاح عطيه احمد لقناص نوع الائتمانات: هوية تاريخ الصنوبر: 2006/09/26 الجنسية: فلسطين السبب: مصاريف عائلية	هاتف المستفيد: 00972599190502 هوية: 0787178731 / 12044311 رقم الائتمانات: 802650259 تاريخ الانتهاء: 2020/01/01 الرقم الوطني: 802650259	التوقيع:  الشاهد بان حارس هذه الأموال قنوني وأنه أن يتم استبدالها لتحويل الأرقام أو في عمليات نقل الأموال، كما لديه بال كافة المستندات أصلاً كشفاً ومطابقة.

מסמך שלל 11: קבלה ממשרד החלפנות חרזאללה בעזה על תשלום עבור מיסרה מאהר פרואנה,

27 ביוני 2015²⁰

¹⁹ סוכל בתקיפה ישראלית ביולי 2024.

²⁰ לקריאת מסמך השלל המלא ([קישור למסמך 11](#)). הקטע המתורגם מסומן בריבוע אדום.

הקמה ומימון של ארגונים פלסטיניים נוספים

במסגרת בניית "ציר ההתנגדות", דאגה איראן להקים ולממן גם ארגונים אסלאמיים נוספים ברצועת עזה. ניתן לזהות שתי מטרות מרכזיות שעמדו מאחורי המהלך: הראשונה, מנוף לחץ של איראן על חמאס בכל הקשור בתהליכי קבלת החלטות בחמאס. איראן ביקשה שלצד הג'האד האסלאמי בפלסטין (הגא"פ) יוקמו מספר ארגונים שיהיו כפופים למרותה, אותם תוכל להפעיל במסגרת "ציר ההתנגדות"; השנייה, חלק מתהליך "השיעיציה", אותו ביקשה איראן לקדם ברצועת עזה.

אחרי מבצע "צוק איתן" בשנת 2014, יזמה איראן את הקמת "גדודי שחרור אלקדס" (כתא"ב אחרא אלקדס), שהציבו בראש היעדים את נושא שחרור ירושלים וטיהור מסגד אלאקצא. במסמך ששלחה הנהגת הארגון למפקד משמרות המהפכה בדצמבר 2014, פירטו המנהיגים את הפעילות וביקשו לקבל את הסיוע הכספי הנדרש לצורך מימוש תוכניותיהם.

"המטרה הראשית של הגדודים היא לתכנן ולהכין פעולות איכותיות שיהלמו באויב בעזה ובגדה, פעולות שיערערו את הישגות הציונית וישפיעו במיוחד על המורל של הנהגתה וחיליה ועל אזרחיה באופן כללי. אנו בגדודים מקווים, על פי מידת ההיכרות שלנו איתכם, שתושימו לנו יד ותסייעו לנו להשלים את בניית הגדודים האלה באופן העולה בקנה אחד עם אופיו של השלב הבא. אנו זקוקים מאוד ללא פחות ממיליון דולר ולתקציב חודשי של בערך חמישים אלף דולר, כדי שנוכל לשדרג את הגדודים בכל הדרגים הצבאיים והמחלקות".

إن الهدف الرئيسي للكتائب يقوم على التخطيط والاعداد لتنفيذ العمليات الضارية والنوعية في غزة والضفة، والتي من شأنها هز الكيان الصهيوني والتأثير في معنويات قيادته وجنوده بشكل خاص ومواطنيه بشكل عام. إننا في الكتائب نأمل منكم وكما عهدناكم أن تمدوا لنا يد العون والمساعدة في استكمال بناء هذه الكتائب بما يتناسب وطبيعة المرحلة القادمة فنحن بحاجة ماسة وضرورية لما لا يقل عن (مليون دولار)، وموازنة شهرية بحدود (50.000 \$)، وذلك لنتمكن من الصعود بالكتائب في كافة المستويات العسكرية وأقسامها.

מסמך שלל 12: מכתב של הנהגת ארגון "גדודי שחרור אלקדס" למפקד משמרות המהפכה,

4 בדצמבר 2014²¹

תנועת אלצבארין (בשמה המלא: "תנועת אלצבארין לניצחון פלסטין") היא התארגנות טרור שהוקמה בשנת 2014 על ידי פורשי הגא"פ. מדובר בהתארגנות המזוהה עם חזבאללה ועם איראן, שמימנה את פעילותו בסכום של 12 מיליון דולר בשנה. בשנת 2023, אילצה איראן את הנהגת חמאס לשחרר את מנהיג אלצבארין, השאם סאלם, לאחר שעצרה אותו במרץ 2019.

²¹ לקריאת מסמך השלל המלא ([קישור למסמך 12](#)). הקטע המתורגם מסומן בריבוע אדום.

17.04.2023

תנועת חמאס שחררה מפקדים מתנועת אלצבארין

מקור מיוחד דיווח לנו ב-16/04/2023 כי שירות הביון המצרי הגיש דו"ח על שחרור מנהיגי תנועת חמאס מתנועת אלצבארין ב-15/03/2019, ומידע זה התקבל ממקורות עיתונאיים ואושר על ידי מקורות ביטחוניים. חמאס, תחת לחץ מאיראן ובניסיון לבלום את אי ההסכמה הגוברת עם הג'האד, שחררה אותם, ובראשם מייסד התנועה /השאם סאלם, וזאת אחרי שהוא היה עצור במשך יותר משבוע ונחקר.

תנועת אלצבארין היא אחת מסיעות ההתנגדות הפלסטיניות שצמחו ב-2014 לאחר שהתנערו מהג'האד האסלאמי, וזו תנועה המאמצת את הדוקטרינה השיעית ומקבלת תמיכה ומימון מאיראן המוערך בכ-12 מיליון דולר.

מחלקת תכנות ופיתוח - ג'לאל

S	الرمز	النوع		مكتب منطقة الضفة دائرة التنمية
		تقرير معلوماتي	الاهمية	
17.04.2023	التاريخ	هام	مستوى الاطلاع	

إفراج حركة حماس عن قيادات من حركة الصابرين

أفادنا مصدر خاص بتاريخ 16/04/2023 أن جهاز المخابرات المصرية قام برفع تقرير حول إفراج حركة حماس عن قيادات من حركة الصابرين بتاريخ 15/03/2019 حيث وردت هذه المعلومات من مصادر صحفية وأكدته مصادر أمنية، حيث قامت حركة حماس بضغوط من إيران ومحاولة لكبح الخلاف المتزايد مع الجهاد وذلك بالإفراج عنهم وعلى رأسهم مؤسس الحركة المدعو/ هشام سالم وذلك بعد اعتقاله أكثر من أسبوع وتم التحقيق معهم. وتعد حركة الصابرين إحدى فصائل المقاومة الفلسطينية التي نشأت عام 2014 بعد انشقاقها عن الجهاد الإسلامي وهي حركة تعتنق المذهب الشيعي وتحصل على دعم وتمويل من إيران يقدر بحوالي 12 مليون دولار.

■ مرفق التقرير.

قسم البرمجة والتطوير-جلال

انتهى...

מסמך שלל 13: מסמך על שחרור מנהיגי תנועת אלצבארין, 17 באפריל 2023
(הכותב הוא ג'לאל ממחלקת התכנות והפיתוח, אין פרטים נוספים)²²

איראן ביקשה להכניס למסגרת של "ציר ההתנגדות" גם ארגוני טרור פלסטינים חילוניים, כדוגמת החזית העממית לשחרור פלסטין (חז"ע). איראן זיהתה כי חמאס מקיימת קשרים הדוקים עם חז"ע, וכי לחז"ע יש אינטרס לשפר את קשריה עם גורמים בעולם במטרה להגביר את פעילותה. מסמך מ-4 ביולי 2023 סיכם את עיקרי הפגישה שהתקיימה ימים קודם לכן בין נציגים של חז"ע עם השגריר האיראני בסוריה, חסין אכברי, בה דנו שני הצדדים בחיזוק היחסים.

²² לקריאת מסמך השלל המלא (קישור למסמך 13). הקטע המתורגם מסומן בריבוע אדום.

סיכום פגישה של בכירי החזית העממית עם השגריר האיראני בסוריה 4.7.2023

מקור מיוחד עדכן אותנו ב-04/07/2023 שהתקיימה פגישה בין חברים בלשכת היחסים הבינלאומיים של החזית העממית והשגריר האיראני לסוריה ב-25/06/2023, במהלכה משלחת החזית הציגה את החזון הפוליטי של התפתחות ברמות הפלסטינית, הערבית והאזרית. ההתמקדות הייתה בהתנגדות של העם הפלסטיני בגדה המערבית, ועמדת החזית בסוגיית האחדות הלאומית וסיום הפילוג, חשיבות תפקידה של איראן בחיזוק ציר ההתנגדות והרצון של איראן לפתח ולחזק את היחסים הפלסטיניים האיראניים והיחסים הבינלאומיים עם החזית העממית.

S	الرمز	تقرير معلوماتي	النوع	مكتب منطقة الضفة دائرة التنمية
		هام	الأهمية	
04.07.2023	التاريخ	سري للغاية	مستوى الاطلاع	

ملخص اجتماع وفد الشعبية مع السفير الإيراني في سوريا

أفادنا مصدر خاص بتاريخ 2023/07/04 باتفاق اجتماع بين أعضاء من مكتب العلاقات الدولية في الجبهة الشعبية مع السفير الإيراني في سوريا بتاريخ 2023/06/25، حيث قدم وفد الجبهة الرؤية السياسية للتطورات على الصعيدين الفلسطيني والعربي والإقليمي وتم التركيز على مقاومة الشعب الفلسطيني في الضفة وموقف الجبهة من موضوع الوحدة الوطنية وإنهاء الانقسام، وأهمية دور إيران في تعزيز محور المقاومة وحرص الجبهة على تطوير وتعزيز العلاقات الفلسطينية الإيرانية والعلاقات الثنائية مع الجبهة الشعبية، وأبرز ما طرحه الطرفان على النحو التالي:

מסמך שלל 14: מסמך סיכום על פגישת בכירי חז"ע עם שגרירי איראן בסוריה, 4 ביולי 2023

²³(הכותב הוא ג'לאל ממחלקת התכנות והפיתוח, אין פרטים נוספים)

פעילות אזרחית איראנית ברצועת עזה

"שיעיציה" של החברה

אחד הפרויקטים האזרחיים המשמעותיים ביותר של האיראנים ברצועת עזה קשור בפרויקט אזרחי-תרבותי שמהותו הכוללת היא "שיעיציה" של החברה הפלסטינית. מסמך (ככל הנראה משנת 2023) של "הוועדה הפלסטינית ליום אלקדס העולמי", הגוף שמארגן את אירועי "יום אלקדס" ברצועת עזה²⁴ הציג שורה של הצעות עבור מיזמים בשווי כולל של 5.5 מיליון דולר. במסמך צוין כי כל המיזמים "ממומנים במלואם" על ידי איראן, וכי הם נועדו לפנות ל"מִדְגָּה העממית של ההתנגדות". התוכניות כוללות סיוע פיננסי לפצועי מלחמה; קידום אירועי יום אלקדס ברשתות החברתיות; פסטיבל רטורי (פוליטי, תקשורתי וצבאי) עבור "ציר ההתנגדות"; בהשתתפות פוליטיקאים, בעלי טור ופרשנים; חלוקת סיוע ומתנות לבעלי בתים שנהרסו מהמלחמות האחרונות; חלוקת תיק וכלי כתיבה לתלמידי בתי הספר העניים ביותר. הפריטים יכללו גם חומר על מפקד כוח קדס, קאסם סלימאני; חיבור של הסטודנטים והתלמידים המצטיינים ל"ציר ההתנגדות"; חלוקת פרס האמאם אלחסיין לקוראן הקדוש; פרס על שם המהנדס שהיד אסמעיל אבו שנב למחקר המדעי הטוב ביותר (בקטגוריות מדעי הרוח ומדעים הנדסה ופיתוח התפתחותי, ומדעי הרפואה); תחרות לסיקור התקשורתי הטוב ביותר של פעילות

²³ לקריאת מסמך השלל המלא ([קישור למסמך 14](#)). הקטע המתורגם מסומן בריבוע אדום.

²⁴ "יום אלקדס (ירושלים) העולמי" מתקיים מאז שנת 1979 ביום השישי האחרון של חודש הרמדאן, על-פי החלטת מכון המהפכה האסלאמית, רוחאללה ח'מיני. האירוע נועד לבטא את תמיכת איראן והעולם המוסלמי בעניין הפלסטיני וב"שחרור ירושלים", להכפיש את ישראל, לקרוא לחיסולה ולהתריס נגד ארה"ב, מדינות המערב ובעלות בריתה הערביות באזור. להרחבה, ראו מחקר של מרכז המידע מ-19 באפריל 2023: "[אירועי 'יום ירושלים העולמי' היוו שוב במה להסתה, איומים והכפשת ישראל וארה"ב](#)".

הוועדה הפלסטינית ליום אלקדס העולמי, המתמקדת במדיה החברתית, בתמונה הטובה ביותר ובדיווח הטוב ביותר (ברדיו, בטלוויזיה או בעיתונות הכתובה); טורניר כדורגל גדול בהשתתפות קבוצות ליגת העל והליגה הראשונה, בזמן הפסקת הליגה לרגל חודש רמז'אן.

הצעות לפרויקטים לסיוע ולתקשורת כדי לחזק את יציבות ציר ההתנגדות

הפרויקטים יישאו את הלוגו של הוועדה הפלסטינית ליום אלקדס העולמי וממומנים במלואם על ידי איראן

- הם מכוונים למדגרה העממית של ההתנגדות.
- הפרויקטים מדגישים זהות ויזואלית עם אופי בר קיימא של סיוע עבור הרפובליקה האסלאמית.
- הפרויקטים מקודמים, יסוקרו בתקשורת, יתועדו ויופק וידיאו מיוחד עבור כל פרויקט.
- פרויקטים יחלקו חומר תקשורתי ותרבותי לגבי המפקד קאסם סלימאני ומאמצי הרפובליקה האסלאמית בעמדותיה בסוגיה הפלסטינית.



מقترحات لمشاريع اغاثية واعلامية لتعزيز صمود محور المقاومة

- المشاريع تحمل شعار اللجنة الفلسطينية ليوم القدس العالمي، والممولة بشكل كامل من الجمهورية الإسلامية إيران
- تستهدف الحاضنة الشعبية للمقاومة.
- المشاريع تبرز هوية بصرية ذات طابع اغاثي مستدام للجمهورية الإسلامية
- المشاريع يتم الترويج لها وتغطيتها اعلامياً وتوثيقها وانتاج فيديو خاص لكل مشروع
- المشاريع سيتم توزيع مادة اعلامية وثقافية للقائد قاسم سليماني وجهود الجمهورية الإسلامية في مواقفها من القضية الفلسطينية

מסמך שלל 15: מסמך של הוועדה הפלסטינית ליום אלקדס העולמי (ככל הנראה משנת 2023)²⁵

שליטה באמצעי תקשורת

איראן פעלה להשתלט על אמצעי התקשורת ברצועת עזה, כחלק מתוכנית שבמסגרתה המשטר בטהראן מקים רשתות טלוויזיה ותקשורת במדינות הקשורות ל"ציר ההתנגדות". מסמך סודי ביותר של מחלקת הפיתוח בלשכת הגדה המערבית מ-7 במאי 2023 עסק בפעילות איגוד הרדיו והטלוויזיה האסלאמית של עזה שהוקם ב-2014, וכולל מספר תחנות רדיו שקשורות לחמאס, לגא"פ ולחז"ע, כדוגמת אלאקצא, אלאסראר ואלרסאלה. צוין בו כי איראן מממנת את תחנות הרדיו בסכום חודשי של 120 אלף דולר וכי האיגוד "נאמן לציר ההתנגדות"

²⁵ לקריאת מסמך השלל המלא ([קישור למסמך 15](#)). הקטע המתורגם מסומן בריבוע אדום.

והשידורים שלו נועדו לתמוך באסירים, במסגד אלאקצא, בזכויות עיתונאים ובערוצים ובדמויות שנכללים ברשימות הטרור האמריקאיות.

דו"ח על פעילות איגוד הרדיו והטלוויזיה האסלאמי – משרד פלסטין

מקור מיוחד הודיע לנו בתאריך 06/06/2023 כי הוגש דו"ח לשירות הביון הצבאי הכולל חקירה לגבי "איגוד הרדיו והטלוויזיה האסלאמי – משרד פלסטין", הקשור לאיגוד האם באיראן בראשות השיח' עלי קרימיאן - חבר הפרלמנט האיראני, שם הוכן הדו"ח ב-19/04/2023, והאיגוד כלל את תחנות הרדיו של ציר ההתנגדות, במיוחד בתוך (איראן, לבנון, פלסטין, סוריה, עיראק, תימן, מלזיה), והרעיון מאחורי הקמתו היה איגוד נגדי של תחנות רדיו אסלאמיות שכוללת את מצרים, עיראק, פלסטין וירדן. - איגוד הרדיו נוסד בעזה ב-2014 ובראשו עמד בזמנו/ צאלח סלימאן מחפוט' אלמצרי - תושב ח'אן יונס והוא אחד מחברי תנועת הג'האד האסלאמי.

....

- יש מידע שאיראן מספקת 120 אלף דולר בכל חודש לאיגוד בעזה במטרה שיכלול את המספר הגדול ביותר של כלי תקשורת בפלסטין.

S	الرمز	تقرير معلوماتي	النوع	مكتب منطقة الضفة دائرة التنمية
		هام	الأهمية	
07.05.2023	التاريخ	سري للغاية	مستوى الاطلاع	

תקציר حول نشاط اتحاد الإذاعات والتلفزيونات الإسلامية – مكتب فلسطين

أفادنا مصدر خاص بتاريخ 2023/05/06م أنه تم رفع تقرير إلى جهاز الاستخبارات العسكرية يتضمن تحري عن "اتحاد الإذاعات والتلفزيونات الإسلامية – مكتب فلسطين"، التابع للاتحاد الأم في إيران والذي يرأسه الشيخ/ علي كريميان – عضو مجلس النواب الإيراني، حيث تم اعداد التقرير بتاريخ 2023/04/19م، وضم الاتحاد اذاعات محور المقاومة وتحديداً داخل (إيران، لبنان، فلسطين، سوريا، العراق، اليمن، ماليزيا)، وجاءت فكرة تأسيسه ليكون مضاد لاتحاد الإذاعات الإسلامية الذي يضم مصر والعراق وفلسطين والأردن.

- أنشأ اتحاد الإذاعات في غزة عام 2014م وترأسه في حينه/ صالح سليمان محفوظ المصري – سكان خانيونس وهو أحد كوادر حركة الجهاد الإسلامي.

- هناك معلومات تفيد أن إيران تقدم 120 ألف دولار شهريا للاتحاد في غزة بهدف ضم أكبر عدد من المنافذ الإعلامية له في فلسطين.

מסמך שלל 16: סיכום דוח על פעילות איגוד הרדיו והטלוויזיה האסלאמי, 7 במאי 2023
(הכותב הוא ג'לאל ממחלקת התכנות והפיתוח, אין פרטים נוספים)²⁶

²⁶ לקריאת מסמך השלל המלא ([קישור למסמך 16](#)). הקטע המתורגם מסומן בריבוע אדום.